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Zápis z pracovného stretnutia riaditeľov
členských múzeí Zväzu múzeí na Slovensku, 

konaného 7. decembra 2016

Miesto konania: Bratislava, Múzeum mesta Bratislavy, Faustova sieň, Radničná 1

Prítomní: podľa prezenčnej listiny

Program:
1. otvorenie a privítanie
2. príhovor generálneho riaditeľa sekcie kultúrneho dedičstva MK SR
3. Fond na podporu umenia – prvý rok podpornej činnosti
4. mzdové ohodnotenie zamestnancov múzeí – informácie z dotazníkového prieskumu 
5. rôzne
6. ukončenie stretnutia

Priebeh zasadnutia:

K bodu 1:
Predseda ZMS Dr. P. Hyross privítal prítomných riaditeľov a zástupcov členských múzeí 
a pozvaných hostí: PhDr. Radoslava Ragača, PhD., generálneho riaditeľa sekcie kultúrneho 
dedičstva MK SR, JUDr. Natáliu Durcovú, poverenú vedením odboru múzeí, galérií a knižníc 
sekcie kultúrneho dedičstva MK SR, Mgr. Katarínu Kamenskú a Mgr. Andreu Jamrichovú z 
odboru múzeí, galérií a knižníc sekcie kultúrneho dedičstva MK SR, Mgr. Branislava Panisa, 
generálneho riaditeľa Slovenského národného múzea, Mgr. Zuzanu Borošovú, zástupkyňu 
Fondu na podporu umenia, referentku pre pamäťové a fondové inštitúcie, Mgr. Annu 
Ištokovú, riaditeľku odboru pracovného práva a sociálnej politiky a členku predsedníctva 
Slovenského odborového zväzu verejnej správy a kultúry, členov Predstavenstva ZMS a 
predsedov odborných komisií ZMS. Rokovanie pracovného stretnutia riaditeľov viedol Dr. P. 
Hyross.

K bodu 2:  
Dr. R. Ragač v krátkom príhovore predstavil hlavné zámery sekcie kultúrneho dedičstva MK 
SR, pričom ako hlavnú prioritu spomenul novelu Zákona NR SR č. 206/2009 Z. z. o múzeách 
a o galériách a o ochrane predmetov kultúrnej hodnoty a o zmene zákona Slovenskej národnej 
rady č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení neskorších predpisov, ktorej realizácia je 
naplánovaná na druhý polrok roka 2017. 

Diskusia:
- Dr. P. Hyross v mene ZMS vystúpil s iniciatívou personálneho a odborného posilnenia 
Muzeologického kabinetu SNM alebo vytvorenia nového samostatného metodického 
pracoviska pre múzeá, ktoré by v súlade s platnou legislatívou metodicky usmerňovalo ich 
prácu. Dr. R. Ragač informoval, že v zmysle platnej legislatívy túto úlohu pre múzeá 
vykonáva SNM, 
- Mgr. B. Panis (Slovenské národné múzeum, ďalej iba SNM) v reakcii na to oznámil zámer 
reštrukturalizácie Muzeologického kabinetu SNM v záujme lepšieho plnenia jeho zákonných 
povinností, ktorá prebehne v roku 2017,
- Mgr. A. Jamrichová (sekcia kultúrneho dedičstva MK SR, ďalej iba SKD MK SR) 
prítomných informovala o stave rozpracovania štandardov odborných múzejných činností, 
ktorých prípravu pre múzeá zastrešuje Odborná komisia pre odborné múzejné činnosti ZMS 
(ďalej iba OKOMČ ZMS), pričom na túto činnosť získala dotáciu z FPU. Zároveň 
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informovala, že prípravu štandardov pre galérie zastrešuje Rada galérií Slovenska, ktorá tiež 
získala dotáciu z FPU,
- Dr. Viera Majchrovičová (SNM, OKOMČ ZMS) prítomných informovala o zložení 
autorského kolektívu, ktorého úlohou je vypracovanie návrhu štandardov odborných 
múzejných činností, pričom v roku 2017, bude východiskový materiál predložený na 
pripomienkovanie a diskusiu v odbornej obci, pričom výsledkom oponentúry má byť písomný 
materiál, ktorý bude predložený SKD MK SR, 
- Ing. Zuzana Krempaská (Múzeum Spiša) pripomenula naliehavosť riešenia otázky zaradenia 
nových zamestnaní do katalógu pracovných činností, v ktorom chýba napr. pozícia 
informatika. Vyzvala, aby sa tejto otázke venovala systematická pozornosť v záujme 
možnosti obsadenia potrebných pozícií kvalifikovanými zamestnancami a možnosti ich 
adekvátneho finančného ohodnotenia, 
- Mgr. K. Kamenská (SKD MK SR) v reakcii na jej vystúpenie informovala, že aktualizácia 
katalógu pracovných činností je rozpracovaná. Zároveň prítomným zástupcom múzeí 
odporučila, aby všetky svoje návrhy a pripomienky k témam, diskutovaným na tomto 
a podobných fórach, realizovali formou písomných podnetov, na ktoré bude MK SR 
reagovať.

K bodu 3:
Dr. Peter Hyross prítomných informoval o ankete medzi členskými múzeami, ktorej cieľom 
bolo zistiť skúsenosti s činnosťou Fondu na podporu umenia (ďalej iba FPU) v prvom roku 
jeho fungovania. Pripomienky členských múzeí, kladné i záporné, boli na pôde ZMS 
zosumarizované a formou listu doručené riaditeľovi FPU Dr. Jozefovi Kovalčikovi, ktorý sa 
pre neodkladné pracovné povinnosti ospravedlnil. V jeho zastúpení vystúpila Mgr. Z. 
Borošová, ktorá prezentovala stanovisko FPU k jednotlivým pripomienkam. Na záver 
vystúpenia uviedla najbežnejšie nedostatky žiadostí o dotáciu, ktoré boli zo strany múzeí 
predložené na FPU a poďakovala ZMS a jeho členským múzeám za spätnú väzbu v záujme 
skvalitňovania práce FPU vo vzťahu k nim. 

Diskusia:
- Dr. Roman Hradecký (Stredoslovenské múzeum, Predstavenstvo ZMS) poukázal na 
skutočnosť, že FPU pridelil Stredoslovenskému múzeu nižšiu dotáciu, než žiadalo, pričom 
trval na zachovaní výstupov, t. j. akvizícií celého súboru navrhovaných predmetov, čim sa 
finančná participácia múzea zvýšila z min. 5 % spoluúčasti na 28 %-né spolufinancovanie, 
- Mgr. Z. Borošová (FPU) zareagovala, že v tomto konkrétnom prípade išlo o stanovisko 
hodnotiacej komisie, ktorá na to mala právo. Zároveň informovala, že od roku 2017 sa 
v prípade akvizícii budú predkladať návrhy na každý predmet samostatne (nie na súbory), čím 
sa pre budúcnosť v tejto oblasti eliminuje možnosť vzniku problémov, 
- Dr. Daniela Vaneková (Múzeum školstva a pedagogiky) poukázala na skutočnosť, že 
Múzeum školstva a pedagogiky nie je oprávneným žiadateľom, keďže patrí pod Ministerstvo 
školstva SR, čo považuje za diskrimináciu v prístupe k dotáciám z FPU. Apelatívne sa 
ohradila, že z jej pohľadu nevidí dôvod na vyňatie Múzea školstva a pedagogiky spomedzi 
oprávnených žiadateľov, keďže v zmysle platného zákona plní rovnaké funkcie ako iné 
múzeá, ktoré nie sú zriaďované ústredným orgánom štátnej správy, 
- Dr. Soňa Šváčová (Literárne a hudobné múzeum) vystúpila s rovnakým stanoviskom, keďže 
ako múzeum, patriace pod Štátnu vedeckú knižnicu v Banskej Bystriici, nie je oprávneným 
žiadateľom o dotácie zo systému finančnej podpory FPU, čo im neumožňuje získať finančné 
prostriedky na reštaurovanie vzácnych starých tlačí, z ktorých nezanedbateľná časť je 
v havarijnom stave.
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K bodu 4:
Dr. Daniel Hupko (Múzeum mesta Bratislavy, Predstavenstvo ZMS) prítomným 
odprezentoval výsledky dotazníkového prieskumu, ktorý bol realizovaný 4. 8. – 16. 9. 2016 
s cieľom zistenia priemerných platov pracovníkov členských múzeí – zúčastnilo sa ho 42 
členských múzeí. Túto dotazníkovú akciu realizoval ZMS za účelom poskytnutia objektívnej 
referenčnej vzorky Slovenskému odborovému zväzu verejnej správy a kultúry (ďalej iba 
SLOVES) s cieľom podporiť relevanciu jeho požiadaviek pri vyjednávaní navýšenia 
mzdového ohodnotenia. V reakcii na jeho prezentáciu vystúpila Mgr. A. Ištoková zo 
SLOVES, ktorá prítomných v krátkosti oboznámila so stavom kolektívneho vyjednávania 
a informovala o práci komisie, zriadenej pri Úrade vlády SR, ktorej úlohou je príprava 
tabuliek platov zamestnancov vo verejnej správe. Ako najväčší problém pri presadzovaní 
platových požiadaviek pracovníkov múzeí uviedla opakovanú apatiu závodných výborov pri 
organizovaní nátlakových akcií, do ktorých sa členovia odborového zväzu odmietajú zapojiť.

Diskusia:
- Mgr. Maroš Demko (Zemplínske múzeum, Predstavenstvo ZMS) poukázal na nízke mzdy 
kurátorov v múzeách, pričom rozdiel medzi nástupným platom kurátora a prevádzkovo-
administratívneho zamestnanca je mizivý, čo sa odráža v nízkej motivácii absolventov 
zamestnať sa v múzeách,
- Dr. R. Ragač informoval, že aktuálne bol prijatý nový zákon o štátnej službe, ktorý upravuje 
platy štátnych zamestnancov, preto by bolo teraz vhodné otvoriť diskusiu o platoch 
zamestnancov vo verejnej správe,
- Mgr. A. Ištoková (SLOVES) zdôraznila, že SLOVES dlhodobo presadzuje prijatie 
spoločného zákona o štátnej službe a o výkone práce vo verejnom záujme.

K bodu 5:
V rámci tohto bodu: 
- Dr. P. Hyross informoval o termíne konania 27. valného zhromaždenia ZMS, ktoré sa 
uskutoční 29. marca 2017 v Banskej Bystrici a bude zároveň volebným valným 
zhromaždením. Vyzval riaditeľov členských múzeí na predkladanie návrhov kandidátov do 
orgánov ZMS – Predstavenstva ZMS a Revíznej komisie ZMS, pričom zdôraznil najmä 
potrebu následnej podpory zvolených kandidátov pri ich účasti na rokovaniach týchto orgánov 
formou schválenia služobných ciest, aby sa nestávalo, že najmä zvolení členovia orgánov sa 
nemohli zúčastňovať na ich zasadnutí z dôvodu, že im nebola schválená služobná cesta, 

- Mgr. Iveta Kaczarová (Novohradské múzeum a galéria, Predstavenstvo ZMS) informovala 
o termíne nadchádzajúcej Noci múzeí, ktorá sa bude konať 20. mája 2017,

- doc. Dana Šubová (Slovenské múzeum ochrany prírody a jaskyniarstva, ďalej iba SMOPAJ) 
prítomných srdečne pozvala na Festival múzeí 2017, ktorý sa bude konať 26. – 27. 6. 2017 
v Liptovskom Mikuláši, pričom na jeho príprave bude okrem SMOPAJ participovať 
i Múzeum Janka Kráľa,

- Dr. Daniel Hupko informoval o zámere ZMS v spolupráci s memorandovými partnermi 
v roku 2018 pri príležitosti 100. výročia vzniku Československa usporiadať odbornú 
konferenciu s témou dokumentácie tzv. osmičkových výročí v slovenských a českých 
múzeách s dôrazom na dokumentáciu vzniku Československa, o ktorej sa diskutovalo na 
stretnutí memorandových partnerov v Prahe 23. 11. 2016, na ktorom sa zúčastnil ako zástupca 
ZMS spolu s Dr. R. Hradeckým,

- doc. D. Šubová apelovala na výraznejšie presadzovanie záujmov prírodovedne 
orientovaných múzeí, ktoré stoja v úzadí spoločenskovedne zameraných múzeí a vyzvala na 
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prevzatie vedúcej úlohy v tejto oblasti SNM-Prírodovedné múzeum. Mgr. B. Panis prisľúbil 
o tejto iniciatíve informovať Mgr. Jána Kautmana s požiadavkou o zvolanie stretnutia 
zástupcov prírodovedných múzeí v prvom štvrťroku 2017,

- Mgr. B. Panis prítomných informoval o fungovaní múzejného obchodu, ktorý prevádzkuje 
SNM-Historické múzeum na 3. poschodí Bratislavského hradu. Predstavil svoj zámer 
vybudovať predajňu, v ktorej by bolo možné v Bratislave zakúpiť publikácie a zborníky 
z produkcie slovenských múzeí na jednom mieste. Preto prítomným ponúkol možnosť predaja 
ich publikácii v tomto obchode.

K bodu 6:
Dr. P. Hyross prítomným poďakoval za účasť a konštruktívnu diskusiu a s prianím 
príjemných vianočných sviatkov stretnutie ukončil.

V Bratislave 14. decembra 2016.

Zapísal: 
Daniel Hupko . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Overil: 
Peter Hyross . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .


